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Absolventi a bez práce? Nesmysl
Zlín - Nesouhlasíme s výsledky, které zveřejnilo Středisko vzdělávací politiky Univerzity Karlovy, říká vedení zlínské
univerzity.
Podle průzkumu střediska se absolventi zlínské univerzity potýkají na trhu práce až se sedmiprocentní nezaměstnaností.
Pravda je prý ale jiná: práci nenajde jen 4,1 procenta lidí s čerstvým diplomem. Nesprávné údaje prý poškozují školu
v očích veřejnosti.
„Průzkum Střediska vzdělávací politiky Univerzity Karlovy vykazuje jisté nepřesnosti, ne-li rovnou chyby,“ sdělila Jana
Brázdilová z rektorátu zlínské univerzity.
A přidala konkrétní připomínky: „Například u údaje 6,8 procenta, který se objevil v tabulce u Univerzity Tomáše Bati,
není ani uvedeno, za jaké platí období. Navíc v září loňského roku se nezaměstnanost našich absolventů pohybovala
jen kolem 4,3 procenta, v dubnu pak dokonce jen kolem 4,1 procenta.“
U některých oborů je pak situace ještě lepší. Například absolventi fakulty multimediálních komunikací nenašli podle
vnitřních statistik školy v dubnu letošního roku práci jen asi ve dvou a půl procentech případů. „Nejméně příležitostí
naopak dostávají absolventi ekonomických oborů. Potýkají se totiž na trhu práce s velkou konkurencí,“ řekl nedávno
rektor univerzity Petr Sáha. Statistika školy udává, že se ekonomové neuplatní v 5,7 procentech případů. Studenti, kteří
si vybrali některý obor chemický, odolávají zhruba tříprocentní nezaměstnanosti.
Středisko vzdělávací politiky Univerzity Karlovy provedlo průzkum mezi absolventy jednotlivých univerzit v zemi loni
a předloni. Odborníci sestavili žebříček čtyřiadvaceti vysokých škol podle toho, jak se jejich odchovanci prosazují
u zaměstnavatelů. Zohlednili přitom míru nezaměstnanosti v jednotlivých regionech, kde absolventi na trh práce
vstupovali.
Zlínská univerzita v žebříčku nedopadla nejhůř, ale ani nejlépe. Její jméno se ocitlo přesně v polovině a stalo se tak dělicí
čárou mezi těmi úspěšnými a méně dobrými školami. „Dnes si ještě čeští vysokoškoláci nemají moc na co stěžovat. Na
trhu práce jich je stále málo a díky velké poptávce mají nadprůměrné platy. Za pět let se to ale s velkou pravděpodobností
změní. Podle odhadů se totiž počet absolventů během čtyř let zvýší až o pětačtyřicet procent z populačního ročníku,“
upozornil v komentáři Jan Koucký, autor výzkumu.
A dodal, že pro uchazeče by měla být varovným signálem zhruba desetiprocentní míra nezaměstnanosti absolventů.
„Pak bych se zamýšlel, zda na takovou školu vůbec jít,“ řekl odborník.


